
Protokół Nr XXII/09 

z XXII sesji Rady Gminy Lipno 

odbytej w dniu 27 lutego  2009 roku 

 

Dnia 27 lutego 2009 roku o godz. 10-tej w Zespole Szkół w Radomicach odbyła się XXII 
sesja Rady Gminy Lipno. 

 

Obecni na sesji według załączonej listy obecności. 

Ponadto w sesji udział wzięli: Wójt Gminy Lipno – Pan Andrzej Piotr Szychulski, Skarbnik 
Gminy – Pani Adela Wiśniewska, Radca Prawny – Pan Józef Jesionowski, Kierownik ROR - 
Pani Anna Kwiatkowska, Kierownik GOPS – Pani Hanna Szlągiewicz, Kierownik SAPO – 
Pan Kazimierz Mątowski 

Ad. pkt 1 a 

Otwarcia obrad XXII sesji Rady Gminy Lipno dokonał Przewodniczący Rady Gminy Lipno – 
Pan Bohdan Nowak, który na wstępie powitał wszystkich obecnych, jednocześnie 
stwierdzając, że na stan 15 Radnych, w sesji udział bierze 14 Radnych, a zatem Rada jest 
władna do podejmowania prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

Ad. pkt 1 b 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad. 

 
1. Sprawy organizacyjne: 
a/ otwarcie sesji 
b/ przyjęcie porządku obrad 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
d/ sprawozdanie Wójta z działalności od czasu poprzedniej sesji i z wykonania  uchwał. 
 
2.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Ryszewku 
b/ wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Chrostkowo a Gminą Lipno 

w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę części sołectwa Chlebowo na terenie Gminy 
Lipno, 

c/ zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Radomice w Gminie Lipno 
d/ przyznania Wójtowi Gminy Lipno dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2008 rok 
e/ zaciągnięcia długoterminowego zobowiązania na realizację zadań inwestycyjnych  
f/ zmiany budżetu Gminy Lipno na 2009 rok. 
3. Składanie interpelacji. 
4. Wolne wnioski i zapytania. 
5. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
6. Zakończenie obrad  XXII sesji Rady Gminy Lipno.                                       
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Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś uwagi, bądź propozycje 
zmian do przedstawionego  porządku obrad. 
 

 Wójt Gminy Lipno wnosi o poszerzenie proponowanego porządku obrad w pkt 2 Podjęcie 
uchwał w sprawach, o następujące projekty uchwał: 

 
- wyrażenia zgody na postanowienia Porozumienia zawartego pomiędzy Powiatem 
Lipnowskim, Gminą Miasta Lipno i Gminą Lipno w sprawie realizacji zadania 
inwestycyjnego pod nazwą: „ Budowa obwodnicy Miasta Lipna”. 
-   udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lipnowskiemu na zakup sprzętu medycznego 
dla SP ZOZ w Lipnie 
- przystąpienia i realizacji projektu „Podniesienie kwalifikacji nauczycieli oraz kadry 
administracyjnej i zarządzającej oświatą z terenu byłego województwa włocławskiego w 
latach 2008-2010” 
 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek Pana Wójta w sprawie 
poszerzenia proponowanego  porządku obrad. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli w/w wniosek. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad. 

1. Sprawy organizacyjne: 
a/ otwarcie sesji 
b/ przyjęcie porządku obrad 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
d/ sprawozdanie Wójta z działalności od czasu poprzedniej sesji i z wykonania  uchwał. 
 
2.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Ryszewku 
b/ wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Chrostkowo a Gminą Lipno 

w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę części sołectwa Chlebowo na terenie Gminy 
Lipno, 

c/ zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Radomice w Gminie Lipno 
d/ przyznania Wójtowi Gminy Lipno dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2008 rok 
e/ wyrażenia zgody na postanowienia Porozumienia zawartego pomiędzy Powiatem 
Lipnowskim, Gminą Miasta Lipno i Gminą Lipno w sprawie realizacji zadania 
inwestycyjnego pod nazwą: „ Budowa obwodnicy Miasta Lipna”. 
f/ zaciągnięcia długoterminowego zobowiązania na realizację zadań inwestycyjnych  
g/ udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lipnowskiemu na zakup sprzętu medycznego 
dla SP ZOZ w Lipnie 
h/ przystąpienia i realizacji projektu „Podniesienie kwalifikacji nauczycieli oraz kadry 
administracyjnej i zarządzającej oświatą z terenu byłego województwa włocławskiego w 
latach 2008-2010” 
i/ zmiany budżetu Gminy Lipno na 2009 rok. 
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3. Składanie interpelacji. 
4. Wolne wnioski i zapytania. 
5. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
6. Zakończenie obrad  XXII sesji Rady Gminy Lipno.                                       
 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli proponowany porządek obrad. 

 

Ad. pkt 1 c 

 

Protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu na stanowisku ds. Rady- zapoznanie się 
z jego treścią było udostępnione, wobec czego został jednogłośnie przyjęty bez czytania 

 

Ad. pkt 1 d 

 

Wójt Gminy Pan Andrzej Piotr Szychulski – przedstawił sprawozdanie z działalności od 
czasu poprzedniej sesji – informacja w załączeniu. 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno-  zwrócił się z zapytaniem czy są pytania do Pana 
Wójta. 

Pytań nie było. 

Ad. pkt 2a 

 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do punktu- podjęcie uchwały w 
sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Ryszewku. 

 

Kierownik SAPO – nadmienił, iż sprawa likwidacji Szkoły Podstawowej w Ryszewku już od 
kilku lat jest rozpatrywana. W ubiegłym roku były podjęte już działania, odbyło się spotkanie 
z rodzicami, jednak był duży opór społeczny, prośba rodziców i obietnica Wójta, że jeżeli 
będzie wzrastała liczba dzieci, to wówczas szkoła będzie utrzymana. Jednak liczba dzieci 
niestety nie wzrasta, wręcz maleje – w tym roku szkolnym jest 27 dzieci i 3 dzieci w oddziale 
przedszkolnym. 

Kierownik SAPO poinformował, że ogólnie w Gminy w stosunku do poprzedniego roku 
szkolnego ubyło 82 dzieci, co niestety w przykry sposób przekłada się na subwencję 
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oświatową; subwencja maleje nam w stosunku do projektu o 370.000 zł. Konsekwencją 
zbiegu tych sytuacji było rozpoczęcie ze strony Wójta i Komisji Oświatowej działań 
zmierzających ku likwidacji Szkoły Podstawowej w Ryszewku. 13 lutego br. na wniosek 
Wójta odbyło się  zebranie rodziców, członków Rady Pedagogicznej i pracowników obsługi 
szkoły. Na spotkaniu tym omówiono sprawy dotyczące szkoły. Koszt utrzymania szkoły w 
2008 roku to 430.000 zł, przeliczając na jednego ucznia to jest ponad 14.000 zł, a średni koszt 
kształcenia ucznia w Gminie  wacha się w granicach 6.500 zł. 

Zdaniem Kierownika SAPO sprawy związane z likwidacją szkoły to są bardzo trudne sprawy 
dla rodziców, dla Rady Gminy, ale niestety tak to jest, że ekonomia bierze górę nad dobrem 
ucznia, bo koszty utrzymania tej szkoły przewyższają możliwości finansowe Gminy. 

W związku z powyższym przygotowany został projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji 
Szkoły Podstawowej w Ryszewku- jest to uchwała intencyjna. 

 

Radny Lewandowski Zdzisław w imieniu Komisji Oświatowej przypomniał, że wielu 
pamięta, iż Rada Gminy likwidowała już trzy szkoły. 

Radny nadmienił, iż ustawodawca kiedy wprowadzał reformę oświatową wprowadził 
gimnazja i chyba to był błąd, bo zmusił Gminy do ogromnych wysiłków inwestycyjnych. 
Gdyby nie ta reforma nie stawialibyśmy trzech potężnych szkół. Za te środki można by było 
zrobić wiele rzeczy bardzo potrzebnych na terenie Gminy. 

Wracają do sprawy SP w Ryszewku, to kiedy rozmawia się z rodzicami, to oni wiedzą, zdają 
sobie sprawę z powagi tematu, ale również proszą, żeby zostawić tę szkołę. 

Radny uważa, że analizując sytuację szkolnictwa w naszej Gminie, to czekają nas jeszcze 
likwidacje być może 2 szkół. 

 

Radny Strużyński Stanisław podkreślił, że reprezentuje ten teren i ma obowiązek wstawiać 
się za tą szkołą. Radny nadmienił, że zdaje sobie sprawę z ekonomicznego punktu widzenia, z 
obciążenia jakim jest utrzymanie tej szkoły dla Gminy. Radny poinformował, że będzie 
głosował przeciwko tej uchwale i prosi o poparcie swojego stanowiska. 

Wójt Gminy poinformował, że jeżeli chodzi o sprawy oświatowe, to do zadań własnych czyli 
do utrzymania oddziałów przedszkolnych jak również zabezpieczenia transportu dokładamy 
1.632.000 zł; natomiast to utrzymania szkół dokładamy 1.193.000 zł, co łącznie daje kwotę 
ok. 2.800.000 zł. Zdaniem Pana Wójta  za takie środki można by zrobić wiele inwestycji na 
terenie naszej gminy. 

Pan Wójt obawia się, że jeżeli nie zmienią się zasady dofinansowywania i rozliczania 
subwencji dla gmin wiejskich to będziemy stawiani pod murem, będziemy zmuszeni 
podejmować bardzo trudne decyzje. 
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Jeżeli chodzi o omawiany projekt uchwały, to Pan Wójt prosi o rozwagę  i o to, żeby wszyscy 
mieli na uwadze czynniki, które wskazują na to, iż musimy podjąć tę trudną decyzję o 
likwidacji Szkoły Podstawowej w Ryszewku. 

 

Radny Górnicki Józef nadmienił, że nigdy nie pomyślał, że jako absolwent tej szkoły będzie 
musiał głosować nad jej bytem. Radny przypomniał, że za jego czasów, to jedna klasa liczyła 
więcej uczniów, jak obecnie uczy się w całej szkole. 

Zdaniem Radnego nie można pozwolić na to, aby dokładać tyle środków do utrzymania szkół, 
trzeba mieć na uwadze dobro całej Gminy i wszystkich jej mieszkańców. W związku z tym 
trzeba podejmować również i takie trudne decyzje. 

 

Radca Prawny powiedział kilka słów o procedurze postępowania – otóż dzień jutrzejszy jest 
ostatnim dniem podjęcia uchwały intencyjnej, jeżeli ma być likwidacja przeprowadzona w 
tym roku. Najpóźniej w dniu jutrzejszym trzeba tę uchwałę o zamiarze likwidacji  szkoły 
dostarczyć do Kuratora Oświaty w Bydgoszczy. Po podjęciu tej uchwały trzeba przystąpić do 
faktycznego procesu likwidacyjnego, trzeba wystąpić do Kuratorium o opinię w tej sprawie. 
Dzieciom trzeba zapewnić naukę w innych szkołach na terenie Gminy Lipno. 

Ponadto Radca Prawny dodał, że dobrze byłoby, aby ostateczna uchwała likwidacyjna 
nastąpiła najpóźniej do końca czerwca br., bo trzeba podjąć decyzję co zrobić z 
nauczycielami. 

 

Sołtys z Ignackowa uważa, ze trudna i przykra decyzja spotyka mieszkańców, którzy 
posyłają swoje dzieci do Szkoły w Ryszewku. Pan Sołtys przypomniał, że już wcześniej 
podejmowane były takie decyzje i obecnie sołtysi i rodzice mówią, że to była dobra decyzja; 
ale czy ona tak do końca była dobra? Może słuszna z punktu ekonomicznego, natomiast 
odbija się to na pewno na dzieciach, na rodzinach ( odległość do szkół, dzieci przychodzą do 
szkół molochów, nie mogą się odnaleźć, dyrektorzy skarżą się na różne incydenty). Zdaniem 
Sołtysa,  małe szkoły są korzystniejsze z punktu widzenia rodziny, dziecka. 

Najprawdopodobniej decyzja o likwidacji szkoły zapadnie, ale jest sprawa kadry i sprawa 
budynku. Jest to budynek warty zagospodarowania. Pan Sołtys zastanawia się, czy nie warto 
by pomyśleć, żeby zacząć od budynku, może ktoś by był zainteresowany zagospodarowaniem 
budynku, a przy okazji byłaby szkoła. 

Pan Sołtys nie wie ilu jest nauczycieli, jeżeli co nauczyciele pozostaną, to i tak będą koszty, 
oni społecznie pracować nie będą, jeżeli będą oszczędności, to w późniejszym okresie. 

Pan Sołtys podkreślił, że jeżeli ten budynek nie będzie miał gospodarza, to będzie tak jak z 
budynkiem w Ostrowitem. 
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Ponadto Pan Sołtys zwrócił się z zapytaniem do Radnych, czy nie myśleli o szkole 
społecznej, żeby zajęli się tym rodzice. 

 

Wójt Gminy uważa, że w tej chwili mówienie o budynku i o zasadności, to jest takie 
troszeczkę nieetyczne, bo w tej chwili jest to uchwała intencyjna. W odpowiednim czasie 
znajdziemy właściwe rozwiązanie. Propozycja, żeby była to szkoła niepubliczna, może być 
brana pod uwagę, znamy takie sytuacje również i w powiecie lipnowskim. Jednak w takich 
szkołach borykają się z olbrzymimi trudnościami mimo, że liczebność uczniów jest prawie 
dwa razy większa, a budynek jest mniejszy od SP w Ryszewku. Można sobie wykalkulować, 
że przy takiej liczbie uczniów, subwencji można uzyskać ok. 120.000 – 130.000 zł, natomiast 
koszty utrzymania szkoły to ok. 430.000 zł. Brakującą kwotę ok. 300.000 zł trzeba by 
pozyskać, aby utrzymać tę szkołę. 

Kierownik SAPO nadmienił, że nie byłoby sensu mówienie o likwidacji szkoły, jeżeli 
mielibyśmy stworzyć dodatkowe etaty w innych szkołach dla nauczycieli zatrudnionych w 
Ryszewku. Jeżeli znajdzie się zatrudnienie, to będzie zatrudnienie w ramach godzin, które 
istnieją w tej chwili w szkołach, bo nauczyciele maja nadgodziny w innych szkołach. Ponadto 
Kierownik SAPO dodał, że koszty utrzymania budynku kształtują się w granicach 45.000 zł 
rocznie, pozostałe koszty, to są płace nauczycieli. 

 

Radny Lewandowski Zdzisław dodał, że budynek szkoły w Ryszewku jako obiekt jest 
ładny, ale wymaga wielu remontów, tam jest wiele nakazów SANEPIDU m.in. okna do 
wymiany, centralne ogrzewanie do założenia, więc wiele środków trzeba włożyć w ten 
budynek, aby doprowadzić go do stanu prawidłowego. 

Sołtys z Tomaszewa Pan Skorupka Stanisław nadmienił, że  Szkoła w Ryszewku to nie jest 
tylko szkoła dla dzieci, to jest główny ośrodek kultury wiejskiej, ale o tym nikt nie mówi, bo 
dzisiaj liczy się tylko pieniądz, ekonomia; ale gdzie jak nie w szkole różne imprezy, 
przedstawienia, zebrania. Likwidując szkołę, likwidujemy całkowicie kulturę, uważa Pan 
Sołtys- bo dzisiaj nie liczy się kultura, nie liczą się dzieci, dzisiaj liczy się pieniądz i my nie 
mamy na to wpływu. 

Kierownik SAPO wyjaśnił, że szkoła, to przede wszystkim uczniowie, nie ma uczniów, to 
nie ma szkoły. Inne sprawy takie jak kultura, zebrania, to są zupełnie inne sprawy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze pytania w tym 
temacie. Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały nr XXII/107/09 w sprawie 
zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Ryszewku i poddał go pod głosowanie. 
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Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki 10 głosami „Za”, 
2 „Przeciwko” i 2 „Wstrzymującymi się” przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 b 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do kolejnego punktu – podjęcie 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą 
Chrostkowo a Gminą Lipno w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę części sołectwa 
Chlebowo na terenie Gminy Lipno. 

 

Radny Chojnacki Bogdan  poinformował, że dotyczy to mieszkańca sołectwa Chlebowo; 
chcąc doprowadzić wodociąg  do tej nieruchomości z naszej sieci gminnej  byłby to odcinek 
1,5 km; natomiast z Gminy Chrostkowo od strony sołectwa Makówiec będzie to o wiele 
krótszy odcinek 600 m. Wodociąg byłby doprowadzony do posesji, w której mieszka osoba 
niepełnosprawna, jest więc zasadne, aby wykonać to zadanie. 

Radny prosi o poparcie projekty tej uchwały. 

Pan Wójt dodał, że osoba ta od 5-6 lat zabiega o doprowadzenie wody do jego 
nieruchomości, w związku z ty prosi o podjęcie tej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze pytania w tym 
temacie. Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały nr XXII/108/09 w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Chrostkowo a Gminą Lipno w 
zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę części sołectwa Chlebowo na terenie Gminy Lipno 
i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 c 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do kolejnego punktu – podjęcie 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Radomice w Gminie Lipno. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że było to przedmiotem wielu dyskusji i też rozstrzygnięć, żeby wskazać 
miejsce gdzie można wykonać inwestycję z działania z Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich z działania Odnowa Wsi. Po wielu analizach wskazaliśmy żeby te środki 
przeznaczyć na remont Gminnej Biblioteki w Radomicach. Dlatego była potrzeba, żeby 
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zweryfikować Plan Rozwoju Miejscowości, bo jak Państwo sobie przypominają w roku 2006 
zatwierdzany był Plan Rozwoju Miejscowości Radomice, bo wówczas była również podjęta 
próba, żeby pozyskać środki z Odnowy Wsi na dane działanie. Niestety, wówczas nie 
uzyskaliśmy akceptacji. 

W tej chwili była taka konieczność, żeby dokonać zmian w danym dokumencie, dlatego, że w 
tej chwili okres programowania musi być na okres 7 lat, jak również zmieniła się nazwa 
takiego dokumentu- wcześniej był to Plan Rozwoju Miejscowości, a w tej chwili jest to Plan 
Odnowy Miejscowości. 

Pan Wójt nadmienił, że jeżeli ktoś z obecnych byłby zainteresowany treścią tego dokumentu, 
to prosi o przekazanie takiej informacji ponieważ nie został on przygotowany dla wszystkich 
z uwagi na objętość tego dokumentu. 

Pan Wójt dodał, że w najbliższym czasie będziemy przygotowywać dla poszczególnych 
miejscowości, sołectw Plany Odnowy Miejscowości, żebyśmy mięli już gotowe dokumenty, 
które są potrzebne do działań w ramach PROW. 

 

Radny Lorenc Janusz zwraca się z prośbą o poparcie tej uchwały, a to z uwagi na to, że jest 
to obiekt zbudowany w latach 60, w budynku tym ma swoją siedzibę Biblioteka Publiczna 
Gminy Lipno, a żeby budynek ten spełniał swoje przeznaczenie w Gminie, w środowisku, 
konieczny jest remont. Z tego obiektu korzystają nie tylko mieszkańcy Radomic, ale również i 
sąsiednie miejscowości. Zdaniem Radnego pozyskane środki pozwolą rozpocząć i zakończyć 
ten remont w jednym roku. Wówczas w budynku tym będzie można organizować wiele 
różnych spotkań, zebrań, imprez kulturalnych. 

Radny prosi więc Wysoką Radę o akceptację tego wniosku i poparcie projektu tej uchwały. 

 

Radny Chojnicki Andrzej nadmienił, że popiera ten Plan, ale podkreślił, że tego Planu nie 
widzi, nie otrzymał go; Pan Wójt powiedział, że gdzieś jest.  

Radny dodał, że opracowując Plan Odnowy Jastrzębia, pracowaliśmy ok. 6 m-cy. 

Radny zaznaczył, że z planu inwestycyjnego zginęła inwestycja w Jastrzębiu – remont Pałacu 
w Jastrzębiu, pojawiła się natomiast inwestycja – remont budynku w Radomicach. Radny 
popiera takie inwestycje, ale chciałby, aby Pan Wójt wyjaśnił dlaczego tak się stało. 

 

Wójt Gminy wyjaśnił, że dokonano zmiany w wieloletnim planie inwestycyjnym odnośnie 
działań z PROW z tego powodu, że jeżeli wykonujemy działanie z dofinansowaniem Unii 
Europejskiej, musimy rozpocząć i zakończyć inwestycję. W poprzednim Wieloletnim Planie 
Inwestycji, inwestycja rozbudowy Pałacu w Jastrzębiu byłaby podzielona na dwa etapy- na 
część wysoką i niską; część wysoka była podzielona i tak na dwa lata, na rok 2009 była 
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zaplanowana kwota ok. 600.000 zł. Z wartości kosztorysowej wynikało, że nie jesteśmy w 
stanie żeby wykonać daną inwestycję w jednym roku. 

Ta zmiana również była podyktowana tym, że większość Państwa Radnych miała obawy, czy 
jesteśmy na tyle bogatym samorządem, żeby wydatkować tak dużą kwotę – ogólna wartość 
kosztorysowa remontu Pałacu w Jastrzębiu, to kwota ok. 4.000.000 zł. 

Jest jeszcze jedna obawa, Pałac w Jastrzębiu jest to zabytek i podlega również nadzorowi 
konserwatora zabytków – nikt nie ma pewności czy w trakcie wykonywania robót 
budowlanych nie byłby wskazany jeszcze inny zakres robót i czy nie byłaby wstrzymana dana 
inwestycja, co nie pozwoliłoby na zakończenie inwestycji w danym roku i rozliczenie się. A 
ten program jest zaplanowany w taki sposób, że to musi być inwestycja jednoroczna. Dlatego 
nastąpiła zmiana działania z PROW z działania Odnowa Wsi. 

Omawiany projekt uchwały jest korektą Planu Rozwoju Miejscowości, miejscowość 
Radomice  posiadała taki Plan w 2006 roku. 

Pan Wójt dodał, że Pałac w Jastrzębiu pozostaje w naszym wieloletnim Planie inwestycyjnym 
i Pan Wójt sądzi, że będzie przychylność Państwa Radnych, żeby z własnych środków 
wykonać tę inwestycję, nie narażając się na niebezpieczeństwo braku możliwości 
pozyskiwania środków z zewnątrz w przyszłości, bo niewłaściwe rozliczenie się z 
pozyskanych środków jest zagrożone konsekwencją  zwrotu uzyskanej kwoty wraz z 
odsetkami  oraz zakaz ubiegania się o środki z zewnątrz przez kilka lat. 

Radny Chojnicki Andrzej nadmienił, że zgadza się z tym co Pan Wójt mówi, ale nie do 
końca. Jak otrzymał projekt budżetu na 2009 rok, to był przerażony tym budżetem, bo tam 
była kwota 120.000 zł, a 500.000 zł było zaplanowane, że otrzymamy z Unii Europejskiej. 

Wcześniej zdjęta została rozbudowa Szkoły Podstawowej w Jastrzębiu, przesunięta na kolejne 
lata.  

Radny dodał, że na terenie gminy krążą wieści, które prawdopodobnie wyszły od Pana Wójta, 
że Jastrzębie z budżetu tego roku otrzyma 10.000.000 zł. 

Wracając do inwestycji, to najpierw z planu na ten rok zdjęto rozbudowę szkoły w Jastrzębiu, 
teraz zdejmuje się Pałac w Jastrzębiu, pozostała jeszcze droga w Jastrzębiu, chociaż Pan Wójt 
powiedział, że nie wie czy jest zasadna i celowa budowa drogi Jastrzębie – Okrąg. Radny 
podkreślił, że do przetargu jest jeszcze trochę czasu i jeszcze można to zmienić, można zabrać 
tę drogę i przesunąć środki na inny cel.  

Radny uważa, że spotkania Radnych muszą się częściej odbywać, nie tylko na sesjach, aby 
przedyskutować wspólnie sprawy Gminy, sprawy inwestycji. 

Wójt Gminy  wyjaśnił, że to na podstawie zgłoszeń od Państwa Radnych dokonano korekty 
tych działań inwestycyjnych. Jednocześnie podkreślił, że jest to trudna sytuacja, kiedy 
zmienia się swoje zamierzenia. 
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Dodał, że w tej chwili nie ma możliwości wycofania realizacji drogi Okrąg – Złotopole, 
chociażby dlatego, że zostaliśmy wyróżnieni bo dostaliśmy dofinansowania z dwóch źródeł z 
tzw. „schetynówki”  odcinek Złotopole – Jastrzębie, a z RPO działanie Infrastruktura 
drogowa, odcinek Jastrzębie – Okrąg.  

Ponadto Pan Wójt nadmienił, że nie jest naszą winą, że wnioski były przyjmowane na  okres 
programowania  na lata 2007-2013, a dopiero w 2009 roku jest rozstrzygnięcie. I tak się 
złożyło, że wiele inwestycji nałożyło się w danym roku; jednak tu nic nie ginie, jest tylko 
zmiana w kolejności wykonywania inwestycji. Szkoła w Jastrzębiu jest zaplanowana na lata 
2010-2012, oczywiście jeżeli będzie to możliwe i wtedy jest również szansa, że będzie jakiś 
program, z którego będziemy starali się pozyskać środki na rozbudowę tej szkoły. 

Pałac w Jastrzębiu nie będzie realizowany w takiej formule jak był zaplanowany, tylko w 
innej – będzie to dzielone na etapy i dla własnego bezpieczeństwa będzie to wykonywane z 
własnych środków. 

Pan Wójt podkreślił, że jest mu przykro z tego powodu, że zmienia swoje zdanie, ale uważa, 
że trzeba być elastycznym i trzeba dostosowywać się do istniejącej sytuacji. 

Radny Lewandowski Zdzisław zasygnalizował, że w naszej Gminie jest 36 sołectw, 43 
miejscowości i jak zaczęlibyśmy przedstawiać zakres inwestycji jaki w każdej miejscowości 
mamy zrobić, to dyskutowalibyśmy do wieczora. Udało się nam pozyskać znaczne środki na 
budowę drogi, chociaż Radny uważa, że nie jest to wcale wielkie szczęście, bo drogi 
dofinansowywane ze środków Unii Europejskiej są bardzo drogie. 

Radny przypomniał, że czeka nas wielki proces inwestycyjny w zakresie budowy 
oczyszczalni ścieków, a tam jest 80% dofinansowania, więc trzeba się zastanowić czy nie 
warto z tego skorzystać i pewne inwestycje ewentualnie przesunąć.  

Radny zna samorządy, bardzo bogate samorządy, które rezygnują z remontów pałaców- 
przykład z Wielgiego. Zdaje sobie sprawę z tego, że jeszcze nie jeden raz będzie trzeba 
przesunąć środki, rezygnując z jednej inwestycji na rzecz drugiej. Potrzebna jest rozmowa, 
potrzebna jest dyskusja Radnych, bo taka jest rola Radnych. 

Radny jest trochę przerażony ogromem inwestycji jaki jest planowany, bo nigdy nie było tylu 
inwestycji i wszystkie emocje trzeba trochę wystudzić. 

 

Sołtys z Głodowa uważa, że dobrze się stało, że nie został rozpoczęty remont Pałacu w 
Jastrzębiu, bo to są ogromne koszty.  Osobiście był częściowym wykonawcą remontu Pałacu 
w Głodowie i zdaje sobie sprawę z ogromu nakładów na remont zabytku – wszystko musi być 
wykonane zgodnie z zaleceniami konserwatora zabytków. Sołtys sądzi, że koszty remontu 
Pałacu mogą się nawet podwoić, jak już się zacznie ten remont. 
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Radny Chojnicki Andrzej uważa, że być może Sołtys Pan Kaczorowski ma rację, ale 
zdaniem Radnego nie tak to powinno być załatwione. 

Radny prosi Pana Wójta, aby o wszystkich swoich planach, zamiarach informował Radnych, 
aby Radni byli w temacie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania bądź 
uwagi w tym temacie. Nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXII/109/09 w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Radomice w Gminie Lipno i poddał go pod 
głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Radny Lorenc Janusz podziękował za podjęcie tej uchwały, podziękował w imieniu 
własnym, mieszkańców Radomic i okolicznych miejscowości. 

 

Ad. pkt 2 d 

 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do kolejnego punktu – podjęcie 
uchwały w sprawie przyznania Wójtowi Gminy Lipno dodatkowego wynagrodzenia rocznego 
za 2008 rok. 

 

Radca Prawny wyjaśnił, że zgodnie z ustawą o wynagradzaniu pracowników 
samorządowych, wynagrodzenie dla Wójta  uchwala Rada Gminy; wprawdzie wynagrodzenie 
roczne jest niejako automatem, bo to jest 8,5 % odpis z funduszu płac, ale w ubiegłym roku 
zapadło takie orzeczenie NSA, że aby wypłacić takie wynagrodzenie niezbędna jest uchwała 
Rady. 

Część samorządów honoruje to orzeczenie, część nie. Nadzory prawne województw 
południowych nie wymagają takich uchwał, nadzory województw północnych wymagają 
takiej uchwały, a ponieważ  podlegamy temu nadzorowi stąd  projekt tej uchwały. 

Radca poinformował również, że kwota o której tutaj mówimy jest kwotą 8,5 % odpisu za 
cały rok, a dzieje się tak dlatego, ze nasza gmina była w specyficznej sytuacji, jeżeli chodzi o 
pełnienie funkcji Wójta. Pan Andrzej Szychulski był Z-cą Wójta i w momencie śmierci Wójta 
jego mandat Zastępcy wygasł i wówczas można było wypłacić to dodatkowe wynagrodzenie, 
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ale nie miał kto podpisać tego wynagrodzenia. Potem tak się stało, że sam się stał osobą, która 
pełniła funkcję Wójta, a potem został wybrany Wójtem. Teraz skoro został Wójtem, to tym 
bardziej należy to do kompetencji Rady. 

Kwota podana w uchwale, jest to kwota za cały rok – jako Zastępcy Wójta, później jako 
Pełniącego obowiązki Wójta i Wójta. 

Radca nadmienił, że projekt uchwały został uzgodniony w Nadzorem Prawnym Wojewody 
jak również z szefem SKO. 

 

Radna Charyton Grażyna zwróciła się z zapytaniem jakie to jest wynagrodzenie. 
Poprzednio Rada Gminy nie przyznawała żadnego dodatkowego wynagrodzenia. 
Przyznawała nagrodę na wykonanie budżetu. 

Radca Prawny wyjaśnił, że jest to tzw. trzynastka. 

Sołtys z Ignackowa Skonieczny Piotr przytoczył, iż w uzasadnieniu uchwały czytamy, że 
jest to zasadne i konieczne. Może i tak, tylko, że kwota jest szokująca dla społeczeństwa. W 
związku z tym apeluje do Państwa Radnych o rozsądek i rozwagę, a do Pana Wójta o umiar. 

 

Radca Prawny  wyjaśnił, że jest to wynagrodzenie, więc trzeba to pobrać, a później można 
zrobić co się chce; nie zwalnia to pracodawcy- a takim jest Rada, od jej przyznania. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania bądź 
uwagi w tym temacie. Nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXII/110/09 w sprawie 
przyznania Wójtowi Gminy Lipno dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2008 rok  i 
poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minutową przerwę w obradach ( godz. 1135). 

 

Obrady wznowiono o godz. 1145. 
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Ad. pkt 2 e 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do kolejnego punktu – 
podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na postanowienia Porozumienia zawartego 
pomiędzy Powiatem Lipnowskim, Gminą Miasta Lipno i Gminą Lipno w sprawie realizacji 
zadania inwestycyjnego pod nazwą „Budowa obwodnicy Miasta Lipna” 

 

Radca Prawny  nadmienił, że połączy omówienie dwóch uchwał tj. o zatwierdzeniu 
porozumienia i o zaciągnięciu długoterminowego zobowiązania. 

Jak wszyscy Państwo doskonale wiecie odbyło się wspólne posiedzenie Rady Powiatu , Rady 
Miasta Lipna i Rady Gminy Lipno, gdzie wstępnie ustalono, że taka inwestycja będzie 
realizowana. Skutkiem tych uzgodnień było również zawarcie porozumienia takiego 
wstępnego, intencyjnego, bo trzeba było złożyć wniosek przez Lidera Projektu, czyli przez 
Powiat Lipnowski, do Urzędu Marszałkowskiego, Wówczas wypracowano w tym 
porozumieniu zasadę, że co najmniej 50% kosztów budowy tej inwestycji zostanie poniesione 
przez budżet Województwa Kujawsko-Pomorskiego, pozostałą kwotę do 50% kosztów 
pokryją samorządy, tj. udział własny pokryty zostanie w 40% przez Powiat, 20% Miasto 
Lipno i 10% Gmina Lipno. Ponieważ zakładany koszt inwestycji będzie wynosił 46.450.000 
zł, to te 10% całości to by był udział własny Gminy i wyniósłby 4.645.000 zł w całym cyklu 
inwestycyjnym. Cykl inwestycyjny rozpoczyna się w tym roku i potrwa do roku 2013. 

Aby jednak wszelkie uwarunkowania prawne były spełnione, to wszystkie trzy samorządy 
muszą podjąć stosowne uchwały, żeby potem nie było tak, że się ktoś będzie z tego 
wycofywał. 

W związku z tym przedłożony został projekt uchwały o zatwierdzeniu postanowień zawartych 
w Porozumieniu, które zostało podpisane 23.09.2008 roku ( w imieniu Gminy podpisał to Pan 
Sekretarz i Pani Skarbnik, bo w tym momencie nie było Wójta). 

Konsekwencją tej uchwały jest uchwała, która mówi o zaciągnięciu długoterminowego 
zobowiązania na realizację inwestycji. Zgodnie z projektem tej uchwały Rada Gminy 
zobowiązuje się do zaciągnięcia długoterminowego zobowiązania na kwotę 4.645.000 zł na 
lata 2009 – 2013. 

Radca Prawny zwrócił się z prośbą do Radnych, aby w tym drugim projekcie uchwały 
dopisać w § 3 po ust. 2 dodać pkt 3 „ Ustala się, iż funkcję lidera Projektu pełnił będzie 
Powiat Lipnowski”. 

Oznacza to, że to Powiat Lipnowski będzie przeprowadzał całą procedurę. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania bądź 
uwagi w tym temacie. Nie było. 
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Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXII/111/09 w sprawie 
wyrażenia zgody na postanowienia Porozumienia zawartego pomiędzy Powiatem 
Lipnowskim, Gminą Miasta Lipno i Gminą Lipno w sprawie realizacji zadania 
inwestycyjnego pod nazwą „Budowa obwodnicy Miasta Lipna” i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 f 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXII/112/09 w sprawie 
zaciągnięcia długoterminowego zobowiązania na realizację zadań inwestycyjnych.  

Nadmienił, że projekt ten omówił już Radca Prawny w poprzednim punkcie. Zwrócił się z 
zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania bądź uwagi w tym temacie. Nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXII/112/09 w sprawie 
zaciągnięcia długoterminowego zobowiązania na realizację zadań inwestycyjnych i poddał go 
pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 g 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do kolejnego punktu – 
podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lipnowskiemu na 
zakup sprzętu medycznego dla SP ZOZ w Lipnie. 

Nadmienił, że ze Starostwa Powiatowego w Lipnie wpłynęło pismo o wsparcie finansowe dla 
SP ZOZ na zakup sprzętu. Proszą o kwotę 25.000 zł. 

Radca Prawny wyjaśnił, że pismo kierowane jest przez Powiat, mówi się o pomocy dla SP 
ZOZ. My bezpośrednio dla SP ZOZ-u nie mamy formuły prawnej aby udzielić wsparcia 
finansowego, ale możemy udzielić takiego wsparcia poprzez Powiat. Dlatego projekt uchwały 
jest przygotowany jako pomoc finansowa celowa na zakup sprzętu medycznego dla SP ZOZ 
w Lipnie. Zgodnie z § 3 tej uchwały, będzie jeszcze sporządzona umowa i będzie rozliczona 
jako dotacja. 

Radny Małkiewicz Paweł przypomniał, że jak informował Starosta Lipnowski, szpital 
lipnowski ma szansę wyjścia z długów, ale Radny zwraca się z zapytaniem czy jest to pewne, 
że uda się uratować nasz szpital? 

Radca Prawny uważa, że na to pytanie chyba nikt nie udzieli odpowiedzi, bo to jest bardzo 
płynne. 
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Sołtys z Jankowa nadmienił, że odbyło się spotkanie Sołtysów z Przewodniczącym Rady 
Powiatu i Starostą Lipnowskim. Pan Starosta poinformował, że szpital ma być 
sprywatyzowany, ma powstać spółka Powiatu Lipnowskiego. 

 

Sołtys z Ignackowa  nie chce mówić o tym co już zostało powiedziane, ale chciałby się 
odnieść do zmian jakie nastąpiły w szpitalu, a konkretnie na oddziale chirurgii. Sołtys 
potwierdza, że zmiany organizacyjne na chirurgii wyszły temu oddziałowi na dobre, gdyby 
cały szpital, tak funkcjonował jak oddział chirurgiczny, to wspomagać Powiat, wspomagać 
Starostę w tych poczynaniach, bo naprawdę one są niezbędne dla mieszkańców i konieczne 
dla tych, którzy potrzebują pomocy. Stać nas na tyle, dajmy tyle, ale żebyśmy nie przeszli 
obok. 

Pan Wójt dziękuje za te słowa na temat zmian w szpitalu.  Dodał, że właścicielem po 
przekształceniach szpitala będzie Powiat Lipnowski, warto więc pomagać. Prosi więc Radę o 
podjęcie tej uchwały. 

  

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania bądź 
uwagi w tym temacie. Nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXII/113/09 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lipnowskiemu na zakup sprzętu medycznego dla 
SP ZOZ w Lipnie  i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 h 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do kolejnego punktu – 
podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia i realizacji projektu „ Podniesienie kwalifikacji 
nauczycieli oraz kadry administracyjnej i zarządzającej oświatą z terenu byłego woj. 
włocławskiego w latach 2008-2010” 

Radca Prawny nadmienił, że 24.10.2008 roku w Radziejowie zostało zawarte porozumienie 
między szeregiem podmiotów samorządowych dotyczące wdrożenia programu pn.: 
„Podniesienie kwalifikacji nauczycieli oraz kadry administracyjnej i zarządzającej oświatą z 
terenu byłego województwa włocławskiego w latach 2008 -2010” wdrażanego w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. Program ten pilotuje Powiat Radziejowski, z tego 
programu uzyskalibyśmy 24.468,95 zł, natomiast nasz wkład do tego to 4.835,61 zł. 
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Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania bądź 
uwagi w tym temacie. Nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXII/114/09 w sprawie 
przystąpienia i realizacji projektu „ Podniesienie kwalifikacji nauczycieli oraz kadry 
administracyjnej i zarządzającej oświatą z terenu byłego woj. włocławskiego w latach 2008-
2010”  i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 i 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do kolejnego punktu – 
podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Lipno na 2009 rok. 

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Lipno na 2009 
rok. Proponowane zmiany zmniejszą   budżet o kwotę 417.488 zł, bo jak była już mowa na 
dzisiejszej sesji, subwencja oświatowa dla naszej gminy została zmniejszona o kwotę 371.488 
zł. Ponadto Wojewoda zablokował nam 15% przyznanych w projekcie dotacji na zadania 
zlecone i własne Gminy Lipno, jest to kwota 844.000 zł – dotyczy to świadczeń rodzinnych, 
zasiłków stałych. 

Najbardziej dotknie nas dożywianie dzieci w szkołach, zostało nam zdjęte 76.000 zł. 

Ponadto zwiększono dochody o środki z Funduszu Wsparcia o 350.000 zł z przeznaczeniem 
na przebudowę drogi gminnej i o 488.000 zł z Funduszu Kultury i Sportu na budowę Sali 
gimnastycznej przy SP w Maliszewie – realizacja inwestycji na lata 2009-2010. 

Do planu inwestycji włączono projekt planu na oczyszczalnie ścieków, projekt na zmianę 
dachu na garażu OSP w Radomicach oraz przesunięto na rok bieżący remont budynku 
biblioteki w Radomicach. 

Dochody po zmianach wyniosłyby 27.518.598 zł, wydatki natomiast 32.808.377 zł, deficyt 
budżetowy zamknął by się kwotą 5.289.779 zł 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania bądź 
uwagi w tym temacie. Nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXII/115/09 w sprawie zmian 
budżetu Gminy Lipno na 2009 rok i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 
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Ad. pkt 3,4,5 

Sołtys z Jankowa Pan Stanisław Wojciechowski przypomniał, że w Szkole Podstawowej w 
Trzebiegoszczu klasa „0” została połączona z klasą I. Jednak obecnie liczebność uczniów w 
tych klasach się zmieniła, zwiększyła się, stąd prośba o rozważenie możliwości rozłączenia 
tych oddziałów. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że w obecnym roku szkolnym nie będzie dokonywanych żadnych zmian 
w tym zakresie. Podkreślił, że takie rozwiązania były również w innych szkołach, a 
podyktowane były szukaniem oszczędności. 

Pan Wójt uważa, że w miesiącu kwietniu Br. będą składane organizacje na nowy rok szkolny, 
będzie wówczas rozeznanie jak liczne będą klasy i będzie można podjąć jakieś działania w tej 
sprawie. 

 

Radna Grażyna Charyton zwróciła się z zapytaniem czy Popowo doczeka się oświetlenia 
ulicznego. 

Pan Wójt wyjaśnił, że w najbliższym czasie trzeba spotkać się i wskazać jakie inwestycje 
będą realizowane i w jakim czasie. Mając jednak na uwadze podwyżkę energii elektrycznej, 
będziemy musieli zastanowić się jak zejść z kosztów. 

 

Radny Kalinowski Marek przypomina potrzebę założenia oświetlenia ulicznego w Borku. 
Będąc przy głosie nadmienił, że w Kłokocku odbyło się zebranie wiejskie, zawiązany został 
Komitet Budowy świetlicy w Kłokocku, mieszkańcy zadeklarowali się do wpłaty po 300 zł na 
ten cel. Radny zwraca się z prośbą o uregulowanie prawne gruntu. 

Radny zwrócił się również z zapytaniem o skład Komisji Antyalkoholowej oraz o skład 
Komisji Przetargowej na dożywianie. 

 

Pan Wójt poinformował, że w skład Komisji Antyalkoholowej wchodzą obecnie dwie osoby, 
mianowicie Pan Leszek Kankowski i Pani Danuta Sętkowska, w najbliższym czasie 
uzupełniony zostanie skład tej Komisji. 

Jeżeli chodzi o Komisję Przetargową na dożywianie, to w jej skład wchodzą osoby:             
Pan Grzegorz Koszczka, Pani Hanna Szlągiewicz i Pani Iwona Fierek. 

Sołtys z Ignackowo Pan Piotr Skonieczny zasygnalizował, że szerzą się akty wandalizmu, 
niszczone są znaki drogowe, niszczone są przystanki autobusowe, stąd prośba o wpłynięcie na 
Policję, aby zainteresowała się tym. 
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Będąc przy głosie zasygnalizował, że jeżeli chodzi o zbiórkę nieczystości, to ZOK Lipno na 
teren gminy wysyła duży samochód i najprawdopodobniej już nie będzie on wjeżdżał na 
posesję, tylko trzeba będzie wystawiać pojemniki do głównej drogi. Prośba o pomoc, aby 
jeździł mały samochód i żeby jednak wjeżdżał na posesje. 

 

Ad. pkt 6 

 

Wobec wyczerpania tematu, na tym obrady XXII sesji zakończono. Przewodniczący Rady 
Gminy podziękował obecnym za udział w sesji. 

 

Protokolant                                                                               Przewodniczący Rady Gminy 

Żaneta Wołkowicz                                                                           Bohdan Nowak 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 


